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PROPOSAL/

PROPOSITION
:
Add a new term and definition to AAP-6:



Ajouter un nouveau terme et sa définition à l'AAP-6 :


favourable air situation / situation aérienne favorable



A favourable air situation is one in which the extent of the air effort applied by the opposing forces is insufficient to prejudice the success of allied operations.



situation aérienne favorable / favourable air situation


Situation dans laquelle l'étendue des actions aériennes menées par les forces ennemies est insuffisante pour empêcher le succès des opérations alliées.

JUSTIFICATION
:
The term has been in use for a considerable amount of time and is currently in several allied joint publications.  The term is essential in understanding the concept of different degrees of control of the air.



Le terme est employé depuis très longtemps et figure dans plusieurs publications alliées interarmées.  Le terme est essentiel à la compréhension du concept des différents niveaux de contrôle de l'espace aérien.

AAP-6(2002) ENTRY/
ENTREE AAP-6(2002)
:
Nil. / Néant.
TC COMMENTS / COMMENTAIRES DU CT (06-08-2002) :

FSN comments are requested by 04 October 2002. / Les commentaires des FSN sont requis pour le 04 octobre 2002.

SHAPE COMMENTS / COMMENTAIRES DU SHAPE (01-10-2002) :

The formulation of the proposed definition is not correct (the term must not be repeated in the definition and “opposing forces” is used for exercises).  The word “coalition” should be added to broaden the scope.  The definition should thus be reworded as follows:

La définition proposée est incorrectement formulée (d’une part, le terme ne doit pas être répété dans la définition et, d’autre part, l’expression "forces d’opposition" est propre aux exercices).  Il y a lieu, en outre, d’ajouter la notion de coalition afin d’élargir la portée de cette définition, reformulée comme suit :

favourable air situation / situation aérienne favorable

A favourable air situation is one in which the extent of the air effort applied by the opposing hostile forces is insufficient to prejudice the success of Allied or coalition operations.

situation aérienne favorable / favourable air situation
Situation dans laquelle l'étendue l’ampleur des actions aériennes menées par les forces ennemies hostiles est insuffisante pour empêcher le succès la réussite des opérations alliées ou de celles d’une coalition.

COMMENTAIRES DU CANADA / CA COMMENTS (04-10-2002) :

Le CA accepte la proposition avec les modifications suivantes :

CA agrees to the proposal with the following modifications:

situation aérienne favorable / favourable air situation

Situation dans laquelle l'étendue des actions aériennes menées par les forces ennemies d’opposition est insuffisante pour empêcher le succès des opérations alliées.

favourable air situation / situation aérienne favorable

A favourable air situation is one in which the extent of the air effort applied by the opposing forces is insufficient to prejudice the success of allied operations.

Justification :

· La vedette ne doit pas être répétée dans la définition;

· harmonisation avec la terminologie de l’AAP-6.

Justification:

· The entry term should not be repeated in the definition;

· harmonization with the terminology of the AAP-6.

COMMENTAIRES DE LA FRANCE / FR COMMENTS (24-10-200)

La France accepte la proposition initiale mais propose que les remarques du CA soient prises en compte. Elle propose cependant une légère modification (1) en remplaçant l'expression "l'étendue des actions " par  "les actions".

Situation dans laquelle l'étendue des (1) les actions aériennes menées par les forces d’opposition sont insuffisantes pour empêcher le succès des opérations alliées.

A situation in which the extent of the air effort applied by the opposing forces is insufficient to prejudice the success of allied operations.

CONFERENCE FSN / FSN CONFERENCE (OCTOBRE / OCTOBER 2002)
Les FSN conviennent du terme et de la définition suivants :

The FSN agreed to the following term and definition:

situation aérienne favorable / favourable air situation

Situation dans laquelle les actions aériennes menées par les forces hostiles sont insuffisantes pour compromettre le succès des opérations amies.

favourable air situation / situation aérienne favorable

A situation in which the air effort applied by the hostile forces is insufficient to compromise the success of friendly operations.

AGRÉÉE FSN / FSN AGREED

GE COMMENTS (28-01-2003) :

GE supports the proposal.

US COMMENTS (19-02-2003) :

The US rejects the PL.  Reason: Unnecessary.
CA COMMENTS / COMMENTAIRES DU CANADA (25-02-2003) :

CA agrees with the FSN agreed terms and definitions and proposes the following modifications to the definitions:

Le CA est d'accord avec les termes et définitions agréés par les FSN et propose les modifications suivantes aux définitions :


favourable air situation / situation aérienne favorable


A situation in which the air effort applied by the hostile forces is insufficient to compromise the successconduct of friendly operations.


situation aérienne favorable / favourable air situation


Situation dans laquelle les actions aériennes menées par les forces hostiles sont insuffisantes pour compromettre le succèsla conduite des opérations amies.

Justification:

It is the effect upon the execution of the operation and not its result that is in question.

C’est l’incidence sur l’exécution de l’opération qui est en question et non pas le résultat de l’opération.

COMMENTS FROM Air Defence and Airspace Management (07-03-2003)

The Air Defence and Airspace Management Directorate, on behalf of the NATO Air Defence Committee (NADC) and the NATO Air Traffic Management Committee (NATMC), would like to provide the following comments to the proposals to be introduced into the NATO Terminology Standardisation Programme by the AOWG.

Since the NADC recently has accepted the responsibility of being a Tasking Authority and is currently in the process of developing a NSG on AD terms and definition we believe that it would be helpful for all participants in this process if the NADC would be offered another possibility to review the final versions of these definitions as decided by the Terminology Conference next week prior to continuing the process of including them into AAP-6.

Proposal:

Supporting the SHAPE version of the definition.

ESN 2003 MEETING (MARCH 2003):

The ESN agreed to defer this proposal to the NADC, the NSA Air Branch and the AOWG for action.

The ESN were aware that a NATO specialist glossary was being prepared and that this term was to be included in this glossary.  When the glossary is ratified the term should be resubmitted for inclusion in AAP-6.

Les ESN conviennent de renvoyer cette proposition au NADC, au Bureau air de la NSA et au GT AO pour action.

Les ESN notent qu'un glossaire OTAN spécialisé est en cours de préparation et que ce terme doit y être inclus.  Lorsque ce glossaire sera ratifié, le terme devra à nouveau être soumis pour insertion dans l'AAP-6.

DEFERRED TO NADC, NSA AIR BRANCH AND AOWG / RENVOYEE AUX NADC, BUREAU AIR DE L'AON ET GT AO

LISTE AGREEE FSN N° 044 / FSN AGREED LIST N° 044 DU/DATED : 26-03-2003

situation aérienne favorable / favourable air situation

Situation dans laquelle les actions aériennes menées par les forces hostiles sont insuffisantes pour compromettre le succès des opérations amies.

favourable air situation / situation aérienne favorable

A situation in which the air effort applied by the hostile forces is insufficient to compromise the success of friendly operations.

COMMENTS OF THE 26TH MEETING OF THE AIR OPERATIONS WORKING GROUP (AO WG (14-17 April 2003) :

The AOWG reviewed and agreed with the following terms and definitions, which were noted by the Air Board at its 30 May 03 meeting:

Le GT AO revise et convient des termes et définitions suivants que le Bureau Air note lors de sa rencontre du 30 mai 03:

favourable air situation / situation aérienne favorable

A situation in which the air effort applied by the hostile forces is insufficient to compromise the success of friendly operations.

situation aérienne favorable / favourable air situation

Situation dans laquelle les actions aériennes menées par les forces hostiles sont insuffisantes pour compromettre le succès des opérations amies.

The AOWG also agreed that the terms and definitions had to be harmonized with the NADC.

Le GT AO convient aussi que les termes et définitions devaient être harmonisés avec le NADC.

NADC COMMENTS (23-10-2003):

The NADC is currently not in a position to provide an input. The term is currently discussed within the NADC and so far no agreed definition could be found. The NADC will continue to address the issue with high priority and forward a proposal as soon as possible.
US COMMENTS (26-02-2004):

The US defers to pending advice by the NATO Air Defence Committee (NADC).  However, pending NADC advice, the US rejects the PL as unnecessary.

CA COMMENTS / COMMENTAIRES DU CANADA (27-02-2004) :

In anticipation of the new AD policy, CA recommends that the proposal be withdrawn, and once the policy has been ratified, the AOWG should re-submit the proposal in conjunction with the NADC.

En attendant que la nouvelle politique de la DA soit ratifiée, le CA recommande que la proposition soit retirée.  Dès lors, le GT AO et le NADC pourront soumettre la proposition à nouveau.
ESN 2004 MEETING (MARCH 2004):

The ESN, FSN and all other attending nations agreed to refer this proposal to the AOWG for consideration to withdraw this PL as it was understood that the term "favourable air situation" was being withdrawn from doctrinal publications (within the context of favourable air situation / air superiority / air supremacy).

Les ESN, FSN et l'ensemble des autres pays présents conviennent de transmettre cette proposition au GT AO afin qu'il considère le retrait de cette PL puisque le terme "situation aérienne favorable" est actuellement retiré des publications de doctrine (dans le contexte de situation aérienne favorable / supériorité aérienne / maîtrise de l'air).

DEFERRED TO NADC AND AOWG / RENVOYÉE AUX NADC ET GT AO
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